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Válasz a K/4820. számú írásbeli kérdésre:
„Mire elég a hazai K+F+! szektor
támogatása? ”

Tukacs István
országgyű lési képviselő

Budapest

Tisztelt Képviselő Úr!

A Kormány elkötelezett az innováció-politika irányába és tisztában van azzal, hogy a
kutatás-fejlesztés a gazdasági megújulásnak is az egyik legfontosabb motorja .

Kérdései között tárgyi tévedések, csúsztatások találhatók . Először is, 2010-ben a
GDP-arányos K+F ráfordítások értéke 1,14% volt a Központi Statisztikai Hivata l
adatai szerint, így semmiképp sem állítható, hogy a korábbi fejl ődést megtörte volna
az új Kormány hatalomra jutása. Éppen ellenkező leg, a világgazdasági válság és az
örökölt, katasztrófa-közeli államháztartási helyzet ellenére sikerült a K+F aktivitá s
szintjét fenntartanunk, ami jó kiindulási alapot jelent a következő évekre tervezett ,
szükséges további növekedéshez .

A kitűzött célok és a valós teljesítmény között els ősorban nem most, hanem az
MSZP-kormány idején voltak felt űnő aránytalanságok . A 102312007 . (IV. 5 .) Korm.
határozattal elfogadott középtávú tudomány-, technológia- és innováció-politikai (TTI )
stratégia célkitűzése szerint a teljes K+F ráfordítás 2010-re el kellett volna érje a
GDP 1,4%-át, majd 2013-ra a GDP 1,8%-át . Nem igényel bizonyítást e célkit űzések
megalapozatlansága, amelyekhez képest a Kormány a realitásokhoz igazodva jelölte
ki az Új Széchenyi Terv és az EU2020 stratégia keretében elérend ő célokat.

Végül, a támogatások radikális csökkentése kapcsán fel kell idéznünk a szocialist a
Kormány teljesítményét is, ugyanis 2009-ben az Innovációs Alap számára 20 milliár d
forint összegű maradványtartási kötelezettséget írtak elő, 2010-ben pedig az

Innovációs

	

Alap

	

költségvetési

	

támogatásának

	

összegét

	

csökkentették

1055 BUDAPEST, HONVÉD U . 13-15 . .POsTAFI őK :1880 BUDAPEST, YF, 111 . ,TELEFON : +36 1 374-2700 . TELEFAX: +36 1 302-2394



8,6 milliárd Ft-tal. Kérem tehát, hogy az államháztartás katasztrofális örökölt
helyzetére visszavezethető intézkedéseket legalább a korábban önök által tet t
hasonló lépéseknek kijáróhoz hasonló jóhiszem űséggel értékelje .

Tisztelt Képviselő Úr!

A fentiek alapján bizonyítottnak látom, hogy a fejlesztési szektor „büntetésének” a
leghalványabb gyanúja sem érheti a Kormány innováció-politikáját_ Valójában a
Kormány az egységes fejlesztéspolitika kialakításával és az Új Széchenyi Terv útjára
bocsátásával a korábbiaknál nagyobb és hatékonyabban felhasznált fejlesztés i
forrásokat biztosít a szektor számára; egyedül a GOP I . prioritása keretében a
2011-2013 időszakban mintegy 133 Mrd Ft támogatás áll majd rendelkezésre .

Az innovációval foglalkozó vállalkozások „lenullázásával” szemben a valóságban a
Kormány számos vállalkozás-, és így innováció-barát intézkedést tett, elég csak a z
Új Széchenyi Terv elindítására, vagy a jelentős bürokráciacsökkentő lépésekre
gondolni . Nem utolsósorban, az elmúlt évekre jellemz ő anomáliák helyett a Kormán y
a 2012 . évben biztosítja el őször, hogy az Innovációs Alap valamennyi szerz ődéses
kötelezettsége mar a tárgyévben kifizetésre kerüljön, ezzel újra kiszámíthatóvá és
tervezhetővé téve a szocialista Kormány idején hitelét vesztett hazai pályázat i
rendszert .

A magyar gazdaság versenyképességével kapcsolatban elég egyszer űen csak a
tényekre mutatnom : a tekintélyes Világgazdasági Fórum 2011-2012-re vonatkozó
globális versenyképességi indexe alapján Magyarország a tavalyi 52 . helyrő l
a 48 . helyre zárkózott fel .

Kérdésével ellentétben a Kormány olyannyira elkötelezett a hazai kutatóközponto k
és a kutatók támogatása mellett, hogy az államháztartás nehéz helyzete ellenére a z
akadémiai kutatóhálózat támogatása jöv őre csaknem 8 Mrd Ft-tal nő , emellett
további intézkedéseket tervezünk a hazai kutatóintézetek segítése érdekében ,
például a kutatóegyetemi program folytatását .

Az előbbiekben ísmertetett, kedvező körülmények természetesen a Kormán y
tudatos, végiggondolt innováció-politikai stratégiájának és intézkedéseine k
eredményei .

A Széll Kálmán Tervvel kapcsolatban engedje meg, hogy felhívjam a figyelmét arra a
tényre, hogy annak hatálya nem terjed ki a K+F+I szektorra, ezért nem is jelenti a
szektortól további források elvonását .

Budapest, 2011 . október „
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